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رئیس جمهور از سامانه ۲۷۷۷ مرکز شبانه روزی 
مبارزه با فساد در نهاد ریاست جمهوری بازدید و 
تاکید کرد: نخستین کسانی که باید در زمینه مبارزه با 
فساد، پیشرو و پیش قدم باشند، دولتمردان هستند.

 حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی دیروز شنبه و در سالروز 
شهادت حضرت امام رضا علیه السلام، با حضور از پیش اعلام 
نشده در مرکز شــبانه روزی مبارزه با فســاد در نهاد ریاست 
جمهوری، از سامانه ۲۷۷۷ این مرکز بازدید کرد و از نحوه اخذ 
و پیگیری گزارش های مردمی در زمینه فساد، مطلع شد.رئیس 
جمهور در جمع مدیران و کارشناسان این مرکز، حساسیت افکار 
عمومی در جامعه اسلامی به وقوع کمترین فساد و مطالبه گری 
برای رفع آن را کاملًا درست و به جا دانست و با بیان اینکه مبارزه 
با فساد از اهداف محوری و اصلی دولت مردمی سیزدهم است، 
گفت: فساد ستیزی، پیمان نانوشته میان این دولت و مردم است. 

بنابر این، نخستین کسانی که باید در زمینه مبارزه با فساد، پیشرو 
و پیش قدم باشند، دولتمردان هستند.به گزارش مهر،رئیسی با 
تأکید بر ضرورت و اهمیت پرهیز از عادی انگاری فساد در هر 
سطح و مقداری، نخستین گام در ایجاد امیدواری میان مردم 
در زمینه مبارزه با فســاد را داشــتن گوش شنوا برای شنیدن 
گزارش هــای مردمی از طرف دولت دانســت و تصریح کرد: 
اصلاح امور و ایجاد تحول، در گرو سلامت نظام اداری کشور 
است و اگر نظام اداری ما عاری از فساد نباشد، اصلاح امور مردم 
نیز با اختلال روبرو خواهد شد.رئیس جمهور در تشریح اهداف 
راه اندازی مرکز شبانه روزی مبارزه با فساد در دولت مردمی، گفت: 
در گذشته، بعضاً در مبارزه با فساد، خط قرمزهایی وجود داشت و 
بعضی مسئولان می گفتند که فلان شخص، خط قرمز ما است 
و نباید به آن نزدیک شــوید. شما دیدید که ما در قوه قضائیه، 
این خط قرمزها را به هم زدیم و گفتیم خط قرمز ما منافع ملی 

است و با مفسد، حتی در اندرونی افراد دارای مسئولیت و نفوذ، 
باید برخورد شــود و برخورد شد. در دولت هم مقرر کردیم که 
اولاً سرچشــمه فساد کور شود، ثانیاً اگر تخلف یا فسادی هم 
روی داد، خود دولت در برخورد، پیشرو و پیش قدم باشد.رئیسی، 
یکی از شروط اصلی خود در انتخاب اعضای دولت، اعم از وزرا 
و استانداران را برخورداری آنان از روحیه فسادستیزی دانست و 
گفت: قطعاً اگر کسی روحیه فسادستیزی نداشته باشد و نسبت 
به وقوع فساد بی تفاوت باشد، در همکاری او با دولت، تجدید 
نظر می شود.رئیس جمهور با تأکید بر ضرورت مبارزه با فساد در 
هر سطحی، پیگیری مجدانه گزارش ها را در موفقیت این مبارزه، 
مهم و ضروری دانست و تصریح کرد: اعلام مصادیق فساد در 
جامعه، بدون برخورد یا بیان نتایج پیگیری، از اشکالات اساسی و 
آسیب های مبارزه با فساد است و موجب ناامیدی و بی اعتمادی 

مردم خواهد شد.

در بازدید از مرکز مبارزه با فساد نهاد ریاست جمهوری؛

رئیسی: دولتمردان باید در مبارزه با فساد پیش قدم باشند
 واکنش سخنگوی وزارت خارجه

 به تحریم های آمریکا علیه ایران!
ســخنگوی وزارت امور خارجه به اقدامات امروز چند کشور معدود در اروپا و 
رژیم آمریکا که علاوه بر صدور بیانیه های مداخله آمیز،تحریم هایی علیه جمعی 
از مسئولان، نهادها، برخی رسانه های خبری ایرانی و مدیران مسؤل آنها اعمال 

کردند، واکنش نشان داد.
ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور خارجه در واکنش به اقدامات روزگذشته چند کشور معدود در 
اروپا و رژیم آمریکا که علاوه بر صدور بیانیه های مداخله آمیز، با اعلام تحریم هایی علیه جمعی از 
مسئولان، نهادها، برخی رسانه های خبری ایرانی و مدیران مسؤل آنها نیز همراه بود، اظهار داشت: 
متأسفانه برخی طرفها که سوابق تاریخی کاملا تاریک و کارنامه ای مردود در موضوع حقوق بشر 
و زنان دارند، در اقدامی هماهنگ و در تلاشــی مذبوحانه و نخ نما برای فتنه انگیزی در جمهوری 
اسلامی، بیانیه های سیاسی بی ارزش منتشر و بر طبل تحریم های تکراری و بی اثر می کوبند.

سخنگوی وزارت امور خارجه با محکوم کردن این اقدامات و اظهارات مداخله جویانه و نمایش های 
مضحک و ریاکارانه، تأکید کرد کشورهایی که به طور مستمر مرتکب شدیدترین خشونت ها علیه 
شهروندان خود به ویژه زنان و نیز اقلیتها، رنگین پوستان، بومیان و مهاجران می شوند و در قبال 
جنایات روزانه رژیم کودک کش صهیونیست هیچ گاه جسارت اعتراض واقعی و محکومیت آن را 
نداشته اند، حق ندارند برای ملت ایران اشک تمساح بریزند.به گزارش تجارت نیوز، کنعانی میزبانی 
این کشورها از چهره ها و گروه های منفور و جنایتکار نظیر فرقه تروریستی منافقین که دست آنها به 
خون هزاران نفر از مردم بی گناه ایران و عراق آغشته است، دعوت از آنها برای برگزاری تجمعات 
و دادن تریبون به آنها را بیانگر دروغ بودن ادعاهایی چون حمایت از حقوق مردم ایران دانســت.

سخنگوی وزارت امور خارجه ضمن تقبیح اقدامات غیرحقوقی و غیردیپلماتیک این رژیم ها اظهار 
داشت: سیاستمداران اروپایی بهترست هر چه زودتر این واقعیت را بپذیرند که تداوم این رفتارهای 
غیرسازنده، هرگز در جهت منافع آنها نیست و باید سیاست جدیدی مبتنی بر احترام به ملت بزرگ و 
متمدن ایران ، حاکمیت ملی جمهوری اسلامی و امنیت و منافع مشترک طرفین را طراحی و اجراء 
کنند. بدیهی است ملت دارای بصیرت ایران و دولت جمهوری اسلامی ایران و نهادهای مسؤل 
امنیت، در ایجاد امنیت عمومی برای ملت ایران، تحت تاثیر تبلیغات و اقدامات مغرضانه طرفه های 

غربی قرار نخواهند گرفت.

خرید کالا در طرح کالابرگ اینترنتی شد
معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از فراهم شدن امکان خرید برخط مردم 
در طرح کالابرگ الکترونیک خبر داد و گفت: هم اکنون یک سکوی اینترنتی، 
عرضه ۱۱ قلم کالای اساســی مشمول طرح کالابرگ را آغاز کرده و در آینده 

نزدیک تعداد این سکو ها افزایش می یابد.
علیرضا عسگریان معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: هم اکنون یک سکوی اینترنتی، 
عرضه 11 قلم کالای اساســی مشمول طرح کالابرگ را آغاز کرده و در آینده نزدیک تعداد این 
سکو ها افزایش می یابد. وی بیان کرد: در خرید اینترنتی هم در صورت هزینه کرد ۲00 هزار تومان 
از یارانه برای خرید 11 قلم، 1۲0 هزار تومان اعتبار تشویقی به شخص مشمول تعلق می گیرد.
معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از فراهم شدن امکان خرید برخط مردم در طرح کالابرگ 
الکترونیک خبر داد و گفت: هم اکنون یک سکوی اینترنتی، عرضه 11 قلم کالای اساسی مشمول 
طرح کالابرگ را آغاز کرده و در آینده نزدیک تعداد این سکو ها افزایش می یابد. علیرضا عسگریان 
معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با حضور در برنامه میز اقتصاد گفت: هم اکنون یک سکوی 
اینترنتی، عرضه 11 قلم کالای اساسی مشمول طرح کالابرگ را آغاز کرده و در آینده نزدیک تعداد 
این سکو ها افزایش می یابد.وی بیان کرد: در خرید اینترنتی هم در صورت هزینه کرد ۲00 هزار 
تومان از یارانه برای خرید 11 قلم، 1۲0 هزار تومان اعتبار تشویقی به شخص مشمول تعلق می گیرد.

تلاش برای مخفی کردن آمار مسکن
  اولاد: فکر نکنید مردم آمارها را نبینند 

قیمت ها تغییر نمی کند
یک کارشناس بازار مسکن گفت: این تصور غلطی است که فکر کنیم اگر مردم 
بفهمند قیمت ها گران می شود و یا گران شده، بیشتر قیمت ها تغییر می کند. انتظارات 

تورمی این گونه نیست که اگر مردم آمار را نبینند، انتظارات شکل نمی گیرد.
محمود اولاد، کارشناس بازار مسکن درباره وضعیت بازار مسکن می گوید: در حال حاضر آمارهای 
رسمی در حوزه مسکن منتشر نمی شود، آمار مرکز آمار نیز نشان می دهد که کاهش قیمتی در 
کار نبوده است.وی با اشاره به حبس ۹ ماهه آمار مسکن، می افزاید: این اتفاق اثر مثبتی قطعا در 
بازار نخواهد داشت. این تصور غلطی است که فکر کنیم اگر مردم بفهمند قیمت ها گران می شود 
و یا گران شده، بیشتر قیمت ها تغییر می کند. انتظارات تورمی این گونه نیست که اگر مردم آمار را 
نبینند، انتظارات شکل نمی گیرد.این کارشناس بازار مسکن در گفت وگو با خبرآنلاین تصریح می کند: 
انتظارات تورمی از خیلی مولفه ها تبعیت می کند؛ نه فقط شنیدن این که قیمت ها چقدر شده است. 
اصلا انتظارات براساس قیمت های رسمی میانگین شده ایجاد نمی شود؛ انتظارات تورمی برای مثال، 
این گونه ایجاد می شود که از مشاوران املاک بپرسید قیمت ها چند و چگونه شده است. انتظارات 
قیمت این گونه شــکل می گیرد. یا این که افراد که با هم صحبت می کنند، از وضعیت قیمت ها 
بگویند. اولاد عنوان می کند: انتظارات ناشی از میزان اعتمادی است که مردم به سیاست های دولت 
و حاکمیت دارند. انتظارات را سیاست های کلان و تحولاتی که در سیاست های کلان رخ می دهد، 

شکل می دهد؛ نه این که آمارها حبس شود.

بازار چطور پیش بینی می شود؟
خطر ورشکستگی احتمالی بانک ها برای بورس  

بورس تحت تاثیر خبرهای مختلف اقتصادی و سیاســی در رکود عمیقی به سر 
می برد. با این حال برخی فعالان بازار بر این باور هستند که هنوز پتانسیل موجود 

برای رشد وجود دارد.
هفته گذشته، بازار بورس با کاهش نسبی در ارزش معاملات خرد سهام روبرو بود. ارزش معاملات 
خرد ســهام در میانگین ۳0 درصد کاهش یافت و به میزان ۴ هزار و ۲۵۵ میلیارد تومان رســید. در 
روزهای مختلف هفته، ارزش معاملات خرد به این شرح بود: روز یکشنبه: ۴هزار و ۴00 میلیارد تومان، 
روز دوشنبه: ۳ هزار و ۸۳۶ میلیارد تومان، روز سه شنبه: ۳ هزار و ۹۳۲ میلیارد تومان و روز چهارشنبه: ۳ 
هزار و ۶۵0 میلیارد تومان.میانگین ارزش معاملات خرد در هفته گذشته نسبت به هفته قبل، که ۶ هزار 
و 1۳0 میلیارد تومان بود، با یک کاهش ۳0 درصدی مواجه بود. این نشان می دهد که در هفته گذشته، 

فعالیت های معاملاتی در بازار سهام به طور قابل توجهی کاهش یافته بود.
آخرین جزئیات درباره خرید شمش از بورس

به گزارش گسترش نیوز، عرضه های گران شمش فولاد در رینگ فیزیکی بورس کالا همچنان ادامه 
دارد، اما در عین حال، مجوز خرید برای متقاضیان سرمایه ای رونق این معاملات را در میانه رکودی 
که در بخش محصولات نهایی حاکم است، تحت تأثیر قرار داده است.این وضعیت نشان می دهد که 
با وجود ادامه عرضه های گران شمش فولاد، علاقه مندان به سرمایه گذاری در این بازار با مشکلاتی 
مواجه هستند. رکود در بخش محصولات نهایی ممکن است به علت کاهش تقاضا، رکود اقتصادی 
یا دیگر عوامل باشد. این رکود می تواند تأثیر مستقیمی بر معاملات در بازار فلزات داشته باشد و باعث 
کاهش تقاضا و ایجاد مشکلات برای خریداران سرمایه ای شود.در بازار اصلی و مچینگ، واحدهای 
فولادی بیش از ۲1۲ هزار تن شمش فولاد را عرضه کردند. اما تقاضای تبت شده برای این محصول 
به بیش از ۲۴0 هزار تن رسید. در نهایت، تنها 1۳۶ هزار و ۸00 تن شمش فولاد با میانگین قیمت 
۲0 هزار و 1۳0 تومان در رینگ فیزیکی بورس کالا معامله شد. برهمین اساس عرضه شمش فولاد 
در بازار بیشتر از تقاضا بوده است. با این حال، فقط تعداد محدودی از واحدهای فولادی، 1۳۶ هزار و 
۸00 تن، مورد معامله قرار گرفتند. این معاملات با میانگین قیمت ۲0 هزار و 1۳0 تومان برای هر تن 

شمش فولاد انجام شدند.
جزئیات دریافت مجوز تاسیس نهادهای مالی

منوچهر میرزایی مدیر نظارت بر کارگزاران ســازمان بورس و اوراق بهادار اعلام کرده اســت که 
علاقه مندان به دریافت اطلاعات مربوط به صدور مجوز تأسیس و فعالیت نهادهای مالی می توانند 
کاربرگ های مربوطه را از سازمان بورس دریافت کنند. این کاربرگ ها شامل شرایط و الزامات مربوط به 

هر کدام از مجوزها هستند و اطلاعاتی شفاف و مشخص درباره آن ها درج شده است.
خطر ورشکستگی بانک ها برای بازار سرمایه

سیاست گذاری درباره بانک ها و وضعیت شبکه بانکی در برخی موارد نگرانی ها را برانگیخته است. به 
نظر می رسد که سیاست گذاران تمایل دارند بانک ها در هر سال با وجود زیان هایی که ممکن است 
بیشتر از تورم باشد، ورشکستگی را اعلام نکنند. آن ها ممکن است از سود حاصل از عملکرد مطلوب 
یک بانک بهره برداری کنند، اما ترجیح می دهند پیامدهای اجتماعی و اقتصادی ورشکستگی بانک ها 
را مد نظر قرار ندهند. در حال حاضر، شرایط بانک ها، از جمله بانک سرمایه، به طور قابل قبولی به نظر 
نمی رسند و ادامه این وضعیت می تواند به وخیم تر شدن شرایط کنونی منجر شود. اما سیاست گذاران 
به نظر می رسد تمرکز آن ها بر روی یک خط قرمز خاص است، به این معنی که بانک ها را به عنوان 
ورشکسته در نظر نگیرند. مشکلات شبکه بانکی و اصلاح عملکرد آن نیازمند رویکردها و سیاست های 
جامع و متوازنی هستند. در این راستا، سیاست گذاران باید بهبود نظارت و نظام بانکی را تسریع کنند تا 
بتوانند مشکلات و نقاط ضعف شبکه بانکی را بهبود بخشند و فضایی را برای عملکرد بهتر بخش های 

دیگر این شبکه فراهم کنند.
پیش بینی درباره آخرین هفته بورس در شهریور ۱۴۰۲

آمارهای منتشر شده توسط بانک مرکزی نشان می دهند که رشد پایه پولی در حال شتاب گرفتن است 
و در عین حال درصد رشد نقدینگی کاهش قابل توجهی داشته است. اگر در ادامه سال، هر دو پدیده 
کاهش رشد نقدینگی و رشد پایه پولی ادامه یابد، می توان نتیجه گرفت که احتمال ورود نقدینگی قابل 
توجه به بازار سرمایه کم است. به عبارت دیگر، کاهش رشد نقدینگی و رشد پایه پولی به معنای کاهش 
منابع مالی قابل استفاده برای سرمایه گذاری در بازار سرمایه است. اما، در صورتی که خلاف این موضوع 
رخ دهد و رشد نقدینگی افزایش یابد، احتمالًا ابتدا انتظارات تورمی در جامعه افزایش خواهند یافت. این 
موضوع می تواند منجر به افزایش نرخ ارز شود و در نهایت با یک تأخیر زمانی، بازار سرمایه رشد خواهد 
کرد. به عبارت دیگر، افزایش رشد نقدینگی در صورتی که به همراه افزایش انتظارات تورمی و افزایش 

نرخ ارز همراه باشد، ممکن است منجر به رشد بازار سرمایه شود.

اخبار کوتاه 

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس؛نامه ایران به شورای امنیت و دبیرکل سازمان ملل:

سفیر ایران در سازمان ملل در نامه ای به رئیس شورای امنیت 
و دبیرکل سازمان ملل گفت: تلاش بدبینانه آمریکا برای ایجاد 
ارتباط واهی بین استفاده ادعایی از پهپادها در اوکراین و قطعنامه 

۲۲۳۱، کاملا بی اساس است.
 امیرسعید ایروانی سفیر و نماینده دائم جمهوری اسلامی ایران در سازمان ملل 
متحد در نامه ای به رئیس شورای امنیت و آنتونیو گوترش دبیرکل سازمان ملل 
افزود: بنا به دســتور دولت خود، در پاســخ به نامه مورخ 11 سپتامبر ۲0۲۳، از 
سوی نمایندگان دائم ایالات متحده آمریکا به سازمان ملل متحد خطاب به رئیس 
شورای امنیت )S/۶۶1/۲0۲۳( می نویسم که در آن نامه ایالات متحده در ادامه 
اتهامات مکرر و بی اساس خود و انتشار اطلاعات نادرست، بار دیگر تلاش کرده 
است تا ادعاهای بی اساس علیه جمهوری اسلامی ایران در مورد درگیری های 

جاری در اوکراین را مطرح کند.
دیپلمات ارشد جمهوری اســلامی ایران تصریح کرد: تلاش بدبینانه ایالات 
متحده برای ایجاد ارتباط واهی بین استفاده ادعایی از هواپیماهای بدون سرنشین 
)پهپاد( در درگیری در اوکراین و قطعنامه ۲۲۳1 شورای امنیت سازمان ملل متحد 
)۲01۵( برای متهم کردن ایران به نقض این قطعنامه، گمراه کننده و کاملًا بی 
اساس است. جمهوری اسلامی ایران در چندین نوبت و از طریق مکاتبات مختلف 
به شورای امنیت و دبیرکل سازمان ملل متحد از جمله نامه مورخ 1۷ اوت ۲0۲۳ 

)S/۶10/۲0۲۳( این ادعاهای بی اساس و پوچ را رد کرده است.
ایروانی تصریح کرد: همه این اتهامات ســاختگی یک بار دیگر رد می شود. 

شــواهد ادعایی و به اصطلاح ضمیمه نامه که توسط آژانس اطلاعات دفاعی 
ایالات متحده به عنوان »اطلاعات محرمانه« ارائه شده است، کاملا ساختگی و 

فاقد هرگونه اعتبار قانونی است.
نماینده دائم جمهوری اسلامی ایران در سازمان ملل گفت: ایالات متحده نه 
تنها به دنبال گمراه کردن عمدی جامعه بین الملل است، بلکه به دنبال دستکاری 
مأموریت دبیرخانه سازمان ملل متحد تنها با هدف تامین منافع سیاسی خود، 

علیرغم نقض مداوم و قابل توجه قطعنامه ۲۲۳1 است.
سفیر ایران در سازمان ملل افزود: ما بار دیگر تاکید می کنیم که درخواست مکرر 
و غیر موجه ایالات متحده از دبیرخانه برای انجام تحقیقات به اصطلاح نقض 
قطعنامه ۲۲۳1 فاقد مبنای قانونی است. نه قطعنامه ۲۲۳1 و نه تبصره مربوطه 
رئیس شورای امنیت )S/۴۴/۲01۶( اجازه چنین مأموریت غیرقانونی را نمی دهد. 
ما مجدداً درخواست خود را از دبیرخانه سازمان ملل متحد برای اجرای مجدانه 
 )۴۴/۲01۶/S( مأموریت خود، همانطور که در یادداشــت رئیس شورای امنیت
ذکر شده است، تکرار می کنیم.ایروانی اضافه کرد: با توجه به ماده 100 منشور 
سازمان ملل متحد، دبیرخانه سازمان ملل باید در برابر نفوذ اعمال شده توسط 
ایالات متحده و برخی کشورهای عضو که بد نیت عمل می کنند مقاومت کند و 
از مشروعیت بخشیدن به ادعاهای بی اساس و با انگیزه سیاسی که فاقد مدرک 

مناسب هستند، خودداری کند.
به گــزارش بازار،نماینده دائم ایران در ســازمان ملل ادامه داد: من همچنین 
می خواهم از این فرصت استفاده کنم و اتهامات بی اساس مشابهی را که برخی از 
کشورهای عضو شورای امنیت در جریان جلسات توجیهی شورای امنیت سازمان 
ملل تحت عنوان های »حفظ صلح و امنیت اوکراین« و »تهدید« علیه کشورم 
مطــرح کردند، قاطعانه رد کنم. به صلح و امنیت بین المللی« که در ۲1 و ۲۶ 
S/ ,۹۳۸۶.S/PV ,۹۳۸۲.S/PV( ۲0۲۳ جــولای، 1۷ اوت و 1۲ ســپتامبر
S/PV ,۹۳۹۹.PV.۹۴1۵( و همچنین اشــاره ای بی دلیل به ایران در بیانیه 
به اصطلاح مشترک ایالات متحده و برخی کشورها در ۳0 اوت ۲0۲۳ در مورد 

جمهوری دموکراتیک خلق کره.
ایروانی ادامه داد: مجددا تأکید می کنم که جمهوری اسلامی ایران پیوسته به 
تعهدات خود تحت قوانین بین المللی و منشور سازمان ملل متحد پایبند بوده و 

موضع روشن و ثابتی در قبال درگیری های جاری در اوکراین دارد.

فرهنگی گفت: مجلس هم در سال های اخیر تلاش کرده که از 
طریق واردات نیازهای معادن را تأمین کند و گامی در این راستا 
بردارد، علاوه بر این مجوزهایی هم در قوانین مختلف واگذار شده 
اســت اما اینکه تا چه اندازه این قوانین اجرایی شده را وزارت 

صمت باید پاسخ بدهد.
کمبود امکانات و تجهیزات از جمله مواردی است که محمدرضا بهرامن، رئیس 
خانه معدن ایران به عنوان یکی از علل اصلی ریزش معدن طزره و قربانی شدن 
کارگران این معدن مطرح کرد.در حقیقت رئیس خانه معدن ایران که در عین حال 
نیابت رئیس اتاق بازرگانی را برعهده دارد درباره ایمنی معادن ایران بر این باور 
است که ایمنی معادن مربوط به معدن های زیر زمینی است که تنها 1 در صد از 
مجموع معادن ایران را تشکیل می دهند اما همین در صد پایین هم به دلیل کمبود 
تجهیزات از ایمنی مطلوب و مورد انتظار برخوردار نیستند، از این رو شاهد چنین 
اتفاقات دلخراشی در حوزه معدن هستیم. البته بهرامن همه این موارد را ناشی از 
مدیریت ارزیابی می کند و معتقد است برای جلوگیری از وقوع چنین اتفاقاتی در 

حوزه معدن باید در نحوه مدیریت معادن تحول ایجاد کرد.
اشاره بهرامن به مباحث مدیریتی در حوره معادن و تاکید او بر اینکه ایران برای 
واردات تجهیزات معدنی هیچ مانعی ندارد، منجر به شکل گیری این گمانه می شود 
که خود تحریمی ها مانع از توسعه معادن و از طرفی علت اصلی وقوع حوادث در 
معدن ها است. در واکنش به این گمانه محمد حسین فرهنگی، عضو کمیسیون 
صنایع و معادن مجلس به گسترش نیوز تاثیر تحریم در معدن ها را انکار کرد و 
با طرح مسائل مدیریتی به اینکته اشاره کرد که مجلس به اندازه کافی در حوزه 
معدن تلاش کرده و حالا نوبت دولت است که قوانین مصوب مجلس در حوزه 

مذکور را اجرایی کند.
محمد حسین فرهنگی، عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس با اشاره به 
نقش خود تحریمی در بهره برداری از معادن گفت:  شاید به جای خود تحریمی 
عبارت ضعف های مدیریتی را به کار ببریم، بهتر باشد چراکه کمبود تجهیزات 
و ماشــین آلات در معادن صرفاً به دلیل تحریم نیست. گاهی سیاست گذاری، 
تصمیم  گیری، نظارت، کنترل  و ســایر مواردی که همگی مولفه های موثر در 
مدیریت هستند بیشتر نقش تعیین کننده دارند تا نداشتن و پیدا نکردن یک فرصت 

ناشی از تحریم ها.

وزارت صمت پاسخگوی اجرای نشدن قوانین معدن باشد
این نماینده مجلس شورای اسلامی در ادامه با اشاره به تلاش های مجلس در 
حوزه معدن افزود: در کنار این البته مجلس هم در سال های اخیر تلاش کرده که 
از طریق واردات نیازهای معادن را تأمین کند و گامی در این راستا بردارد، علاوه بر 
این مجوزهایی هم در قوانین مختلف واگذار شده است اما اینکه تا چه اندازه این 

قوانین اجرایی شده را وزارت صمت باید پاسخ بدهد.
فرهنگی ضمن ارزیابی اقدامات دولت در زمینه معدن ها تصریح کرد:  بهتر است 
معاونت معادن وزارت صمت پاسخگو باشد که چه اقداماتی در حوزه معادن انجام 
داده اما در عین حال مشکل اصلی در بحث معادن تحریم اعم از داخلی و خارجی 
نیست چراکه امکان دارد تحریم در رده چهارم و پنجم مشکلات معدن قرار دارد.

نماینده مردم آذرشــهر، اسکو و تبریز در مجلس در پاسخ به اینکه در مجموع 
مشکل اصلی در حوزه معدن چیست و چه مشــکلاتی در اولویت قرار دارند؟ 
خاطرنشان کرد: در حوزه معادن مشکل مدیریتی است که به نکاتی از آنها اشاره 
کردم.فرهنگی در پاسخ به اینکه بسیاری بر این باور هستند که نفوذ چهره ها در 
حوزه معادن مانع توسعه این حوزه شده است، یادآور شد: مشکلات در حوزه معادن 
به همه چیز ربط دارد. البته عمده مشکلات حوزه معدن به مدیریت دستگاه اجرایی 

که وزارت صمت متولی آن است، مربوط می شود.
لازم به ذکر است 1۳ شهریور ماه خبری مبنی بر انفجار در معدن طزره که در 
شمال شهرستان شاهرود قرار دارد، منتشر شد، در جزئیات این خبر گفته شد که ۶ 

کارگر جان خود را از دست دادند.

 تلاش بدبینانه آمریکا برای متهم کردن ایران
 به نقض قطعنامه 2231 بی اساس است

 کمبود تجهیزات  معدنی
 به دلیل تحریم نیست

افشای دستمزدهای نجومی در طرح مولدسازی بیگی نژاد: سازندگان از بازار مسکن خارج شدند

نایب رئیس اتحادیه مشاوران املاک گفت: چند سالی هم هست 
که هیچ مشوق بانکی تاثیرگذاری نداریم تا کسی که می خواهد یک 

واحد آپارتمانی را بخرد، بتواند از تسهیلات بانکی استفاده کند.
داود بیگی نژاد در پاســخ به این پرسش که برخی روایت های میدانی حاکی از 
آن است که سازندگان در حال خروج از بازار مسکن هستند. شما هم یک چنین 
موضوعی را قبول دارید؟ آیا سازندگان در حال مهاجرت به بخش های دیگر شغلی 
هستند؟ اظهار داشت: در رابطه با این که سازندگان از این شغل خارج شده اند، باید 
بگویم که در چند سال اخیر این موضوع شدت بیشتری پیدا کرده است. در واقع 
کسانی که قبلا وارد بحث تولید مسکن شده بودند، امروز نیستند.وی افزود: چند 
عامل در این موضوع دخیل بوده که سازندگان از تولید مسکن خارج شده اند. شاید 
اصلی ترین موضوع این باشد که هزینه های تولید مسکن سنگین شده است و دیگر، 
تولید مسکن از توان افراد یا چند نفر خارج شده است. در حال حاضر هزینه ها با چند 
سال قبل خیلی متفاوت شده است. شما دقت کنید، نهایت این هزینه ها در قیمت 
تمام شده تاثیر دارد.نایب رییس اتحادیه مشاوران املاک تصریح کرد: اما این که چرا 

افراد در حالی که یک ساختمان گران ساخته می شود، در بخش ساخت وساز مسکن 
باقی نمی مانند، باید گفت به همان نســبت که هزینه تولید مسکن افزایش پیدا 
می کند، وزن قیمتی هم سنگین تر می شود. در این شرایط، به همان نسبت خواهان 
و درخواست کننده و مراجعه کننده برای خرید مسکن کمتر می شود. یعنی خواب 
سرمایه برای تولیدکننده افزایش پیدا می کند.بیگی نژاد عنوان کرد: حالا ما صرفا در 
جهت تولید صحبت کردیم، اما شما می دانید که اگر برای یک ساختمانی بخواهیم 
شرایط تولید را فراهم کنیم، مدت زمان طولانی ای می بایست در شهرداری برای 
گرفتن پروانه ساختمانی طی کنیم. این مدت زمانی که طول می کشد تا سرمایه گذار 
به عنوان ســازنده وارد بحث تولید شود و بتواند در نهایت سرمایه و سود خود را 
استخراج کند، طولانی شده است.به گزارش خبرآنلاین، وی متذکر شد: چند سالی 
هم هست که هیچ مشوق بانکی تاثیرگذاری نداریم تا کسی که می خواهد یک 
واحد آپارتمانی را بخرد، بتواند از تسهیلات بانکی استفاده کند. از سوی دیگر، بعضا 
در برخی مناطق و در یک مقطع زمانی، وام ها بی تاثیر شده است. یعنی چه وام را 

بگیرید و چه نگیرید، تاثیری ندارد، چراکه دردی را از شما دوا نمی کند.

یک عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام نقض گسترده حقوق 
ملت، لگدکوب کردن حق دادخواهی، ســلب حق نظارت مردم 
و ایجاد بستر فساد قانونی گسترده را نتیجه مصوبه مولدسازی 

دانست.
 احمد توکلی، رئیس هیئت مدیره سازمان دیده بان شفافیت و عدالت و عضو مجمع 
تشخیص مصلحت نظام جمهوری اســلامی، روز جمعه ۲۴ شهریور در نامه ای 
سرگشاده خطاب به سران سه قوه، اعضای هیئت عالی مولدسازی، هیئت رئیسه 
کمیســیون تلفیق برنامه  هفتم توسعه  در مجلس، و نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی هشدار داد که مصوبه مولدسازی اموال دولت لطمات و خطرات سنگینی 

متوجه جمهوری اسلامی می  کند.
توکلی در این نامه ضمن اشاره به وضع اقتصادی مردم ایران تاکید کرد: »امروز به 
اینجا رسیده ایم که اگر فردی با حداقل حقوق بتواند یک سوم حقوق خود را ماهیانه 

پس انداز کند، دوره انتظار او برای خانه دار شدن 1۳۵ سال به درازا می کشد.«
به گزارش تجارت نیوز،این عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام »نقض گسترده 

حقوق ملت، لگدکوب کردن اصیل ترین حق در همه نظام های حقوقی امروز جهان، 
یعنی حق دادخواهی، ســلب حق نظارت مردم ]…[ و ایجاد بستر فساد قانونی 
گسترده« را نتیجه مصوبه مولدسازی دانسته است.توکلی در بخشی از این نامه 
به افشای مزدهای هفت  نفراعضای هیئت مولدسازی پرداخته و آن را شگفت آور 
دانســته و تصریح کرده است: »مصوبه برای پایمال  کردن اصول قانون اساسی، 
سلب حقوق اساسی ملت، و بی اعتنایی به نهادهای کشور و شکایت از همه منتقدان 
برای خود دستخوشــی در نظر گرفته است. مصوبه  این حق الزحمه را تا ۵درصد 
از منابع حاصل از فروش تعیین کرده است.«بر اساس آنچه توکلی فاش ساخته 
است و به ادعای او، هیئت مولدسازی طبق قانون می تواند برای خود و امربران، از 
مجموع 10۸هزار میلیارد تومان حاصل از زمین فروشی در این طرح، که در بودجه 
امسال مصوب شده است، تا ۵۴00 میلیارد تومان حق الزحمه تعیین کند. حتی در 
صورتی که اعضای هیئت ۹0 درصد این حق الزحمه را به امربران بدهند و خود فقط 
10درصد آن را بردارند، به هر یک از ۷ صاحب منصب عضو هیئت برای شرکت در 
۲۴ جلسه در کل سال 1۴0۲، مبلغ ۸ میلیارد تومان حق الزحمه پرداخت خواهد شد.

7 مدیر 350 میلیون تومان حق الزحمه گرفتندوام های بانکی برای خرید مسکن بی اثر شده است

دور زدن تحریم، به واردات تن ماهی رسید!
قیمت ها افزایش می یابد؟

نایب رییس سندیکای صنایع کنسرو ایران گفت: 
به واســطه عدم صید داخل و همچنین مشکل 
واردات، نظام عرضه و تقاضا شدیدا تحت تاثیر 

قرار گرفته است.
مسعود بختیاری درباره وضعیت تولید و تقاضای کنسرو ماهی 
اظهار داشت: یکی از بزرگترین چالش های ما تامین ماهی تن 
است چون اکنون پایان فصل صید داخل است یعنی از اواخر 
خرداد ماه تا اوایل آبان ماه ماهی صید داخل نداریم و این باعث 
می شود  با کمبود شدید عرضه ماهی مواجه باشیم و در صورت 

تداوم این شرایط با افزایش قیمت روبه رو خواهیم بود.
وی تاکیــد کرد: کاهش فوق العاده عرضه ماهی به صورت 
غیرمنجمد در کارخانجات نزدیک بنادر جنوبی باعث شده قیمت 
ماهی تن به صورت غیرمتعارف افزایش پیدا کند. تنها راه اینکه 
در این شرایط از ماهی وارداتی استفاده شود، خیلی از شرکت ها 
باتوجه به تجربیاتی که دارند؛ تلاش می کنند ماهی را تامین و 
پیش خرید کنند تا ماهی در بزنگاهی که صید داخل نیست در 
اختیارشان قرار گیرد و بتوانند پاسخگوی نیاز بازار و مشتریان 

باشند. نایب رییس سندیکای صنایع کنسرو ایران تصریح کرد: 
خیلــی از تولیدکنندگان اقدام به واردات کرده اند که برای این 
منظور باید پیش پرداخت یعنی کل مبلغ را واریز کنند و چند ماه 
طول می کشد تا ماهی بدست شان برسد . چالش بزرگ اینکه 
برخی دستگاههای اجرایی به جای درک شرایط که باتوجه به 
تحریم کار بسیار پرزحمتی است و همچنین باتوجه به اینکه 
صید ماهی تن در دنیا هم افت داشته شرایط فوق العاده سخت 

است، کار تولیدکننده ایرانی را سخت تر می کنند.
نایب رییس ســندیکای صنایع کنســرو ایــران ادامه داد: 
واردکنندگان ســال ها در این عرصه بودند منابع دست اول را 
خرید کرده اند اما ماهی به گمرک بندرعباس رسیده و باتوجه 
به تغییراتی که در  اداره کل دامپزشکی صورت گرفته، افرادی 
مســئولیت را عهده دار شده اند که تجربه کافی ندارند و این 
معضل ایجاد کرده، یعنی اکنون ماهی به بندر رسیده و دموراژ و 
هزینه جانبی تحمیل و این باعث می شود قیمت ماهی به طور 
غیرمتعارف افزایش پیدا کند و نهایتا هم در قیمت تمام شده 

محصول خود را نشان می دهد.

بختیاری یادآور شــد: اکنون به واســطه عدم صید داخل و 
همچنین مشکل واردات نظام عرضه و تقاضا شدیدا تحت تاثیر 
قرار گرفته؛ در آخرین جلسه کارگروه تنظیم بازار در 1۶ مرداد 
مقرر شد کارگروهی ار وزارت صمت، سازمان حمایت، جهاد 
کشاورزی، شیلات، سندیکا،دامپزشکی، سازمان بنادر و بانک 
مرکزی تشکیل شود و مشکلات مربوط به واردات تن ماهی 
بررسی شود از آن زمان تاکنون علیرغم پیگیری های متعدد 
هنوز معلق باقی مانده اســت، برخی واحدها هم که اقدام به 

واردات ماهی تن کرده اند اما در پیچ و خم اداری و سختگیری 
غیرمنطقی اداره کل دامپزشکی هرمزگان گیر کرده اند.وی در 
گفت وگو با ایلنا،  بیان داشت: اکنون رایزنی هایی با مسئولین 
دامپزشکی داشــتیم که روز دوشنبه هفته پیش رو جلسه ای 
داشته باشیم و چالش ها را مطرح کنیم، امیدواریم که کمک 

کنند برطرف شود.
نایب رییس سندیکای صنایع کنسرو ایران درباره تغیبر قیمت 
کنسرو ماهی گفت: علیرغم همه مشکلات بواسطه تاکیدات 
مسئولین سندیکا درخواست کردیم قیمت کنسرو 1۸0 گرمی 
معمولی افزایش داده نشود و بنابراین تاکنون افزایش قیمت 
اعمال نشده یعنی مدتهاســت که همان نرخ ۷۴۹00 تومان 
اعمال می شود و امیدواریم تا ابتدای فصل صید قیمت روی 
همین رقم ثابت بماند و بعد زمانی که صید جدید ماهی باتوجه 

به میزان صید؛ تغییرات قیمت اعمال خواهد شد.
وی دربــاره توقف فعالیت کارخانجات تصریح کرد: در حال 
حاضر معدودی از کارخانجات فعالیت می کنند زیرا ماهی موجود 
نیست اکثر کارخانجات یا کاملا تعطیل و یا با ظرفیت پایین کار 

می کنند اما تعدادی که از پیشتر اقدام به واردات کرده و بخشی 
از ماهی هــا را ترخیص کرده اند، فعالند و بقیه فعلا غیرفعال 
هستند که البته بخشی به این برمی گردد که ماهی داخل در 
این فصل صید نمی شــود و تقریبا ما هر ساله این چالش را 
داریم. اما سعی می شود با واردات تا حد زیادی از چالش پوشش 
داده شود. امسال هم بانک مرکزی برای تامین  و تخصیص 
ارز مشــکل ایحاد کرد و هم سختگیری های دامپزشکی و 
بویژه اداره کل دامپزشکی هرمزگان که به هیچ عنوان قابل 
توجیه نیست، چالش ایجاد کرد، حتی اگر نیت خیر هم داشته 
باشند ناآگاهانه در شرایط تحریم که صید صنعتی از یک کشور 

آفریقایی وارد می شود،  معضل و مانع ایجاد می کنند.
بختیاری درباره مبادی واردات ماهی تن خاطرنشــان کرد: 
قبل ار تحریم از بسیاری از کشورهای اروپایی از جمله اسپانیا 
و همچنین کره جنوبی و چین واردات داشتیم اکنون شرایط به 
خاطر تحریم محدود شــده و بیشتر واردات با دور زدن انجام 
می شود. بیشتر هم از دو کشور غنا و هندوستان و مقداری نیز 

آنهم بسختی از جزایر سیشل واردات انجام می شود.

امروز کارنامه ما در مسائل اقتصادی و معیشتی قابل دفاع نیست
قالیباف، رئیس مجلس گفت: واقعیت این است که امروز کارنامه ما در برخی مسائل نظیر مسائل 
اقتصادی و معیشتی قابل دفاع نیست. حل ناکارامدی جز از نهاد علم بر نمی آید؛ لذا لازم است 

نخبگان به میدان بیایند.
محمدباقر قالیباف روز جمعه در نشست هم اندیشی نخبگانی چالش های فرهنگی، اجتماعی و گسست بین نسلی که 
با حضور اساتید دانشگاه و اعضای اندیشکده های حکمرانی استان های خراسان رضوی، شمالی و جنوبی در دانشگاه 
فردوسی مشهد برگزار شد، با بیان اینکه واقعیت این است که امروز کارنامه ما در برخی مسائل نظیر مسائل اقتصادی و 
معیشتی قابل دفاع نیست، گفت: باید ببینیم ریشه این ناکارآمدی در کجاست و چگونه باید آن را حل کنیم و شناخت 
این موضوع و تشخیص این مسئله و حل ناکارامدی جز از نهاد علم بر نمی آید؛ لذا لازم است نخبگان و دانشگاه های 

ما به میدان بیایند.
قالیباف با انتقاد از این که گاهی دیده می شــود که دانشگاه ها در بطن موضوعات و مسائل اساسی کشور نیستند، 
گفت: البته در جاهایی اقدامات بزرگی هم در دانشگاه ها انجام شده و ارتباطاتی هم میان صنعت و دانشگاه برقرار شده، 
اما متاسفانه این ارتباط به صورت ساختاری نبوده است.رئیس قوه مقننه یادآور شد: ما مدیران سیاسی کشور هم باید این 

را متوجه شویم که وقتی حرف از حکمرانی می زنیم، این حکم از دو بخش شکل گرفته که شامل تشخیص علمی و 
تصمیم سیاسی است که این دو با هم نیاز است.وی در تشریح این موضوع افزود: اگر ملاحظات ما در تصمیم گیری ها 
مبتنی بر دو اصل تشخیص علمی و تصمیم سیاسی به صورت توأمان باشد، می توانیم گام های جدی به جلو برداریم.

قالیباف در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به اهمیت مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی گفت: مرکز 
پژوهش ها یکی از بهترین مراکز دارای اطلاعات و آمار، دسترسی های خوب و نیروهای جوان خلاقی است که نگاه 

سیاسی، چندان بر آن سایه نیانداخته است.
وی در ادامه با تاکید بر اینکه باید گام های جدی برای مردمی سازی برداشته شود، افزود: همه نخبگان کشور باید برای 
مردمی سازی کمک کنند و در این زمینه راهبری ما باید مبتنی بر تشخیص علمی باشد.رئیس مجلس شورای اسلامی 
تاکید کرد: باید همه دست به دست هم دهیم تا مردمی سازی اتفاق بیفتد و پیش برود و در این بین صاحبان قلم و اندیشه 

پیش قراولان آن هستند که باید این موضوع را دنبال کنند.
به گزارش بازار، رئیس نهاد قانونگذاری کشــورمان همچنین با تاکید بر اینکه در کشــور با انبوهی از مشــکلات 
 مواجهیم، اما در دید مســئولان مســئله نداریم، گفت: علت حل نشــدن مســائل و چالش ها هم این است که ما 

می خواهیم فقط همان مشکلی که با آن مواجه شده ایم را حل کنیم درحالی که باید ابتدا مشکل را به مسئله تبدیل کنیم 
تا سپس با حل مسائل، مشکلات نیز در بخش های مختلف حل شوند.

قالیباف تصریح کرد: ناترازی موضوع بزرگی در کشور است که در بخش هایی همچون بانکداری، انرژی و آب وجود دارد 
که باید این ناترازی ها را حل کنیم. البته حتما وقتی می توانیم ناترازی را حل کنیم که ما به عنوان دولتمردان و نخبگان 

اولین تصمیم ما این باشد که انتفاع اصلی را باید مردم ببرند نه دولت ها.
وی در ادامه با اشاره به اینکه یکی از مسائل جدی که در حکمرانی کشور باید حل شود این است که تقسیم کار ملی 
و محلی انجام شــده و امور تصدی گری از امور تولی گری جدا شود، تصریح کرد: متاسفانه اجازه نمی دهیم مردم با 
ظرفیتشان پای کار بیایند تا بتوانیم مسائل را حل کنیم، لذا با انبوهی از مشکلات مواجه می شویم و حتی در این شرایط 
نیز بر حل یک مسئله مشخص تمرکز نمی کنیم، زیرا به دنبال حل مشکلات به روش مسئله محوری نیستیم.قالیباف 
افزود: یک مدیر هم باید مسئله و هم راه حل آن را تشخیص دهد تا از گرداب حل ظاهری مشکلات رها شود؛ درحالی 
که گاهی اوقات مشکلاتی را حل میکنیم، اما به این فکر نمی کنیم که این تصمیم دو ماه یا دو سال یا ۵ سال بعد، 

مشکلات دیگر سر راه ما می گذارد.


